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PROTOKÓŁ NR 8/15 
POSIEDZENIA KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH 

z dnia 15 lipca 2015 r. 
  
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 10:00 i trwało do 11:20 w siedzibie Polskiego 
Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym Koło w Gryfinie  
prowadzącym Warsztaty Terapii Zajęciowej przy ul. Sprzymierzonych 5a. W posiedzeniu 
udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności- zał. nr 1), sekretarz Powiatu Barbara 
Rawecka, przewodnicząca Zarządu Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób  
z Upośledzeniem Umysłowym Koło w Gryfinie  Elżbieta Wiśniewska. Posiedzenie otworzył, 
stwierdził quorum i obrady poprowadził przewodniczący komisji Arkadiusz Augustyniak. 
Głównym tematem posiedzenia było zapoznanie się z bieżącą działalnością Warsztatów 
Terapii Zajęciowej w Gryfinie. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 8 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych został przedstawiony, stanowi  
zał. nr 2.  
 
Ad. 3  
Protokół nr 7/15 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z dnia 24 czerwca 2015 r. został 
przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad.4  Zapoznanie się z bieżącą działalnością Warsztatów Terapii Zajęciowej w Gryfinie. 
 
Przewodnicząca Zarządu Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem 
Umysłowym Koło w Gryfinie Elżbieta Wiśniewska powiedziała, że w ramach 
Stowarzyszenia prowadzone są dwie placówki, tj. Warsztat Terapii Zajęciowej oraz Zespół 
Rehabilitacyjno-Terapeutyczny, który prowadzony jest w wynajmowanych pomieszczeniach 
przy ul. Krasińskiego w Gryfinie. W Zespole terapią objętych jest 10 osób. Warsztat Terapii 
Zajęciowej ma własne, stałe źródło finansowania, które daje pewność działania, natomiast 
Zespół Rehabilitacyjno-Terapeutyczny działa, kiedy uda się pozyskać środki finansowe 
poprzez składanie ofert w ogłaszanych konkursach przez PFRON. Dodała, że warunki 
lokalowe w WTZ są utrudnione, jest ciasno, nieprzejrzyście. W nowym, remontowanym 
obecnie obiekcie będzie przestronnie, palcówki będą w jednym miejscu i nie będzie potrzeby 
wynajmowania pomieszczeń. Obecnie w Warsztatach Terapii Zajęciowej prowadzone są 
cztery pracownie: rękodzieła, poligraficzno-komputerowa, gospodarstwa domowego  
i zaradności życiowej oraz plastyczna. Dodatkowo zatrudnianych jest dwóch instruktorów  
do nauki zawodu w zakresie krawiectwa i informatyki. Przewodnicząca poinformowała,  
że przez prace manuale uczestniczy uczeni są cierpliwości, systematyczności, pracy 
zespołowej oraz zaradności życiowej. Dodatkowo podejmowane są działania zmierzające  
do podjęcia pacy na otwartym rynku. Obecnie realizowany jest dosyć duży projekt, którego 
koordynatorem jest kierownik Zakładu Aktywności Zawodowej ze Stargardu Szczecińskiego 
pod kątem przygotowania uczestników do podjęcia pracy w ZAZ-ie.  
 
Przewodniczący Arkadiusz Augustyniak zapytał ilu jest uczestników Warsztatów. 
 
Przewodnicząca Zarządu Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem 
Umysłowym Koło w Gryfinie Elżbieta Wiśniewska odpowiedziała, że zgodnie z umową są 
23 etaty, ale na chwilę obecną 24, ponieważ jeden etat został podzielony na pół, gdyż nie 
wszyscy uczestnicy ze względu na stan zdrowia wytrzymują 7 godzin terapii. 
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Radny Tomasz Siergiej zapytał ilu jest pracowników. 
 
Przewodnicząca Zarządu Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem 
Umysłowym Koło w Gryfinie Elżbieta Wiśniewska odpowiedziała, że w Warsztatach 
Terapii Zajęciowej zatrudnionych jest 13 osób, natomiast jest 8,75 etatu.  
 
Radna Anna Ciszkiewicz zapytała, czy jest jakaś rotacja. 
 
Przewodnicząca Zarządu Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem 
Umysłowym Koło w Gryfinie Elżbieta Wiśniewska odpowiedziała, że rotacja jest 
naturalna, w przypadku gdy któryś uczestnik sam zrezygnuje z zajęć lub zmieni miejsce 
zamieszkania. Więcej osób nie można przyjąć, gdyż nie pozwalają na to warunki lokalowe.  
 
Radny Tomasz Siergiej zapytał, czy planowane jest poszerzenie działalności w momencie 
przejścia do nowego obiektu, przy ul. Szczecińskiej w Gryfinie. 
 
Przewodnicząca Zarządu Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem 
Umysłowym Koło w Gryfinie Elżbieta Wiśniewska odpowiedziała, że na chwilę obecną 
Powiat wyraził zgodę na rozszerzenie Warsztatów Terapii Zajęciowej do 30 osób. Dodatkowo 
Powiat stara się o utworzenie innej placówki tj. Środowiskowego Domu Samopomocy. Jest to 
placówka również dla osób starszych po 30 r.ż. Osoby z WTZ nie rokujące szans na podjęcie 
pracy będą mogły przejść do Środowiskowego Domu. Dodatkowo utworzony zostanie Zakład 
Aktywności Zawodowej i wówczas będzie rotacja, część uczestników WTZ będzie mogła 
podjąć pracę w ZAZ. Przymierzają się do stworzenia placówki dla najmłodszych – typu np. 
przedszkole integracyjne. Dopóki budynek nie został wykończony, są to przymiarki.  

 
Radna Anna Ciszkiewicz zapytała, czy ewentualne przedszkole integracyjne znajdowałoby 
się na I piętrze remontowanego budynku. 
 
Przewodnicząca Zarządu Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem 
Umysłowym Koło w Gryfinie Elżbieta Wiśniewska odpowiedziała, że zostałaby na ten cel 
zagospodarowana część pomieszczeń I piętra. Dodatkowo znajdowałby się tam również 
Środowiskowy Dom Samopomocy.  
 
Radna Anna Ciszkiewicz powiedziała, że powstałby wówczas kompleks i wszystkie 
placówki mieściłyby się w jednym budynku.  
 
Przewodnicząca Zarządu Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem 
Umysłowym Koło w Gryfinie Elżbieta Wiśniewska powiedziała, że w związku z dużym 
zapotrzebowaniem na prowadzenie działalności z zakresu rehabilitacji społecznej oraz 
oświatowo-wychowawczej w planach jest również otwarcie Ośrodka Rehabilitacyjno-
Edukacyjno-Wychowawczego, który finansowany jest m.in. z dotacji Ministerstwa Edukacji 
Narodowej. W budynku należałby utworzyć taką placówkę, która dawałaby możliwość 
utrzymania budynku przy ul. Szczecińskiej w Gryfinie. Przewodnicząca poinformowała,  
że pojawiła się ewentualna szansa zlecenia ZAZ usługi dot. suszenia kawy, słoneczniku, dyni.  
 
Radna Anna Ciszkiewicz zapytała, czy do takich usług potrzebne byłyby duże nakłady  
w postaci urządzeń, maszyn. 
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Przewodnicząca Zarządu Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem 
Umysłowym Koło w Gryfinie Elżbieta Wiśniewska odpowiedziała, że koszt takiej maszyny 
opiewa na kwotę ok. 300 tys. zł. Urząd Marszałkowski chce w bieżącym roku przekazać 
środki na utworzenie Zakładu Aktywności Zawodowej, środki w wysokości ok. 300 tys. zł 
pokryłyby koszt jednej maszyny i w kolejnym roku już nic nie będzie się należało placówce. 
Dodała, że na tą chwilę jeszcze nie był rozpoznawany rynek, ale jest taka propozycja.  
 
Radna Anna Ciszkiewicz zaproponowała możliwość suszenia owoców. Wówczas 
wykorzystywane byłyby naturalne i regionalne zasoby.  
 
Radny Tomasz Siergiej powiedział, że można byłoby poddać analizie produkty 
wykorzystywane przez administrację samorządową np. długopisy i w skali powiatu 
wypracować zasadę i podpisać umowę np. na skręcanie długopisów. Wówczas stworzono by 
podstawę, możliwość świadczenia usług przez ZAZ, natomiast nie ma potrzeby kupowania 
maszyny, gdyż można ją wyleasingować.  
 
Radna Anna Ciszkiewicz powiedziała, że Zakład Aktywności Zawodowej w Dobrej 
Szczecińskiej świadczy wielorakie usługi na zewnątrz.  
 
Przewodnicząca Zarządu Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem 
Umysłowym Koło w Gryfinie Elżbieta Wiśniewska powiedziała, że w Dobrej Szczecińskiej 
jest duży zakład, tym samym świadczy usługi o dużym zasięgu, np. niszczenie dokumentów, 
sprzątanie itp. 
 
Sekretarz Powiatu Barbara Rawecka powiedziała, że ZAZ mógłby na przykład świadczyć 
usługi introligatorskie dla urzędów z okolicznych gmin. 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył radny Marek Brzeziński, w tym momencie 
posiedzenie opuścili sekretarz powiatu Barbara Rawecka, radny Tomasz Siergiej. 

 
Następnie Komisja Spraw Społecznych wspólnie z przewodniczącą Zarządu Stowarzyszenia 

udała się na wizytację remontowanej, nowej siedziby Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz 
Osób  z Upośledzeniem Umysłowym Koło w Gryfinie przy ul. Szczecińskiej. 

 
Ad. 5  Sprawy różne, informacje i wnioski. 

 
- brak; 
 
Na tym posiedzenie zakończono o godz. 11.20 
  
 
Protokół sporządziła: 
 
 
Magdalena Romankiewicz 
  
 Przewodniczący Komisji 

 

 Arkadiusz Augustyniak 


